



## Referat af bestyrelsesmøde den 6. februar 2025 kl. 19:05

**Deltagere: Jan Erik, Nikolaj, Valdemar, Ane, Isa, Dirk, Maria og Jens**

### 1. Valg af ordstyrer og referent

**Dirk & Maria**

### 2. Nyt fra bestyrelsen

**Ikke så meget. Vi nærmer os Grupperådsmødet – ønsker mere bestyrelsesmedlemmer. Der er fundet nogle gode emner: Bo Bekker, Jesper der er far til en familiespejder og Anja, der er mor til en mikro spejder. Der er godt styr på forberedelse til Grupperådsmødet.**

### 3. Vigtige emner (Ledere, Medlemmer, Forhold, Økonomi)

#### a. Status på gruppen (Nikolaj)

**Vi har fået adskilt mikro og mini spejderne. De mødes stadig samme tidspunkt, men har adskilte ledere og laver forskellige ting. Nogle ture bliver sammen og andre adskilt.**

**Fokus på at få flere tilmeldinger til vores ture.**

**Vikingturen er i fare pga. forhold omkring hytten. Nikolaj følger sagen og kigger på alternativer.**

**Nikolaj har snakket med lederen af Ramløse spejderne omkring Vandweekenden – de ønsker større opbakning fra Holbo spejderne. Isa laver invitation.**

**Ture henover foråret og diverse sommerlejr.**

#### i. Leder status (tilgange og afgang i den kommende tid)

**Farvel til Peter, Sine, Mads og Wanda. Camilla og Nikolaj dækker for Wanda hos Familiespejder for at hjælpe Katja.**

**Otto er fast leder hos mikroleder.**

**Kathrine der mor til 2 spejdere, er blevet leder for mikro'erne.**

#### ii. Grene, ledere og udviklingen

## **b. Grupperådsmøde**

Dirk – invitationen er sendt ud. Der er ikke kommet andre emner udover fra Nikolaj omkring gruppens navn.

Jonathan Stein kommer fra Korpset som dirigent og Maria er referent.

Beretninger fra formand, bestyrelsesformanden og de enkelte grene/ledergruppen.

Behandling af indkomne forslag.

Frelæggelse af årsregnskab samt godkendelse af budget for de næste 3 år.

## **c. Regnskab og økonomisk status (Jan-Erik)**

Dirk og Jan-Erik har haft møde omkring økonomien. Resultatet er lavere end forventet – i stedet for et underskud på kr. 70.000,00 bliver det på kr. 150.000,00.

En stor del af årsagen skal findes i tilskuddet til lokaleleje – vi har tidligere brugt mindre end forventet og derfor er vi blevet trukket i støtten fra kommunen.

Vi mangler en plan for vedligehold af hytten i forhold til at opnå optimalt tilskud.

Potentielt set kan vores tilskud falde fra 75% til 65%, men det er ikke afklaret endnu.

Der er øget aktivitet på tværs af gruppen, inflation – alt er blevet dyrere, færre tilmeldinger til vores ture. Vi har ikke søgt fonde eller støtte andre steder.

Vi bliver nødt til at finde flere indtægter og reducere udgifter.

Forslag inkluderer:

- salg af lodseddler
- søge fonde og donationer (der var en forældre sidste år der havde erfaringer med donationer)
- hæve kontingent
- lave divisionsarrangementer for at få dækket flere udgifter via divisionen (og derved få mere ud af vores divisionskontingent)
- lave en vedligeholdelsesplan
- være generelt mere bevidst om udgifterne i løbet af året

Isa foreslår at vi kigger på maden.

Jan-Erik – der kommer godt kr. 90.000,00 i kontingent. Betaler knap kr. 45.000,00 til korpset og divisionen, så der er ikke så meget tilbage. De to forrige år, udeblev den sidste af tre opkrævninger fra divisionen – i år blev alle opkrævet.

Deltagerbetaling til ture og lejre, arrangementer og aktiviteter er på omkring kr. 100.000,00, men der er udgifter på omkring kr. 150.000,00.

Vores udgiftsniveau stemmer ikke overens med indtægter, så der skal gøres noget – vi foreslår kontingent øgning til Grupperådsmødet, så der kan blive stemt om det.

Dirk, Jan-Erik og Nikolaj foreslår at vi hæver kontingentet:

- spejdere fra 110kr/måned til 130kr/måned fra og med April.
- passive medlemmer fra 230kr/halvår til 250kr/halvår fra og med April
- ledere fra 75kr/år til 100kr/år

Divisionen giver kun tilskud, hvis man afholder arrangementer for hele Divisionen.

Båden – tidligere har der været søgt fonde om tilskud. Ønsker at der bliver bedre overblik over økonomien fremadrettet. Alle udgifter skal fremadrettet køres på kontoen for Båden, så vi får et bedre overblik.

Vi har fin likviditet, men der skal være fokus på indtægter/udgifter.

Vi skal have større bevidsthed om økonomien ud blandt lederne – så de bedre kan træffe gode beslutninger, har vi brug for ”tingene”.

Oprydningsweekend blandt lederne skulle gerne give overblik over, hvad vi reelt mangler, så vi kun køber fornuftige ting.

Vi skal huske 50års Jubilæum næste år (2026) – der skal bruges penge til at fejre det.

**d. Gruppens navn -> Holbo spejderne?**

Vores navn er ikke konsekvent alle steder – Holbo gruppen, Holbo spejderne, Holbo flok osv.

Nikolaj foreslår, at vi bruger ”Holbo Spejderne” mere konsekvent.

Jan Erik fortæller, at man tidligere fandt Holbo gruppe for kedeligt og derfor brugte Holbo spejderne internt.

Hvad er vores officielle navn?

Vi beholder de juridiske navne, men benytter det mere sigende navn Holbo Spejderne i daglig tale.

**e. Vedligeholdelse – 60K (Kim)**

Hvad har vi fået for pengene – ny hoveddør, tjek af elektriske installationer incl

lovpligtig varmeblæser, sensor på badeværelset og et par andre rum, nyt køleskab.

Der skal søges fonde omkring udskiftning af nye vinduer. Der indhentes forskellige tilbud fra kr. 75.000 – 85.000,00 ex. montering.

**f. Program for 1. halvår 2025? (Dirk)**

Dirk – halvårsprogram, bliver det stadig lavet. Nikolaj siger nej – kalenderen bliver holdt opdateret og så sender han nyhedsbreve ud.

**g. Medlemstal (se næste side)**

Januars medlemstal 94 betalende spejdere. Stor tilgang om sommeren, men der er frafald i løbet af vinteren.

Familiespejder kunne med fordel deles i to hold, men det kræver 2 ledere mere, men det ville være optimalt.

Generel stigning på omkring 10 spejdere i forhold til jan'24.

**4. Nyt fra korpset og divisionen**

Ikke noget

**5. Nyt fra ledelsen**

Ikke noget

**6. Spejdergrunden, hytter, sheltere og båd**

**a. Træfældning**

Næsten alle træer er fældet. Klanen er halvvejs med projektet.

**b. Værdiansættelse – skal den hæves?**

**7. Andre emner**

**a. Flere Forældrerepræsentanter i bestyrelsen**

**b. Trailerkørekort**

Nikolaj er ved at tage det. Han har lavet aftale med Tonny for at spare penge.

Fremadrettet er det bestyrelsen der beslutter om der skal gives trailerkørekort.

c. Nyhedsbrev (Nikolaj og Dirk)

Er sendt ud.

Nikolaj drømmer om at der kommer 3 – 4 nyhedsbreve ud årligt.

næste er planlagt efter grupperådsmødet.

d. Introbrev til forældre (Dirk)

Dirk – bliver det sendt ud nu eller ligger det som en side på nettet ?? Nikolaj følger lige op på det med at oprette en side til det.

e. Hytteudlejning (Nikolaj)

Vi skal have lavet nye regler eller revideret de oprindelige.

Som det er nu, låner vi hytten ud gratis til andre spejdergrupper, ledere eller bestyrelsesmedlemmer.

Andre spejder-relaterede personer og grupper betaler et symbolsk beløb på 250,00 kr for at dække forbrug. Nikolaj foreslår, at vi hæver prisen til 500,00 kr. som stadig er lav i forhold til andre grupper.

Nikolaj ønsker retningslinjer på hjemmesiden for at forebygge unødige henvendelser fra alm. mennesker.

Skal Korpset også have adgang til at låne gratis? Deres arrangementer kommer alle tilgode og de vil bruge hytten til at planlægge.

f. Intropakker (forældre, ledere, bestyrelse) (Dirk)

g. Overnatningsprogram (Nikolaj/Peter/Dirk)

h. Vedligehold: Forældreopgaver

i. Vedligehold: Arbejdsweekend

j. Rundspørge om input til forbedringer

k. Taget – afslutning (Dirk)

8. Eventuelt

Vel mødt!

Mvh. Dirk Bucka-Lassen, mobil: 60183015